
Primãria Arad deruleazã investiþii
de peste 200 milioane de lei

C
onducerea Primãriei Arad
preconizeazã cã, în acest
an, va cheltui pentru in-
vestiþii suma de 209,9 mi-

lioane lei.
Pentru lucrãrile aflate în derulare

au fost alocate 94,1 milioane lei,
pentru lucrãrile noi – 29,3 milioane
lei, iar 85,6 milioane lei au fost
încadrate la achiziþia de bunuri ºi
alte cheltuieli, ne-au spus repre-
zentanþii primãriei.

Printre cele mai mari investiþii de-
rulate de primãrie în acest an se
numãrã reabilitarea termicã a blo-
curilor (primul lot fiind în licitaþie
de lucrãri), realizarea reþelei urba-
ne de piste pentru biciclete (peste
120 de kilometri, aflaþi, de aseme-
nea, în licitaþie). De asemenea, mu-
nicipalitatea are în plan sã achizi-
þioneze tramvaie noi printr-o finan-
þare de la BERD (Banca Europeanã
pentru Reconstrucþie ºi Dezvolta-
re), sã modernizeze stadionul mu-
nicipal Francisc Neumann (UTA) ºi
sã reabiliteze Filarmonica
(Palatul Cultural), ulti-
mele douã obiective
fi ind realizate cu
bani de la bugetul
local.

Pentru asfaltarea
arterelor din oraº,
primãria a prevãzut
un buget de 43,9 mi-
lioane lei, dintre care
25 milioane lei pentru re-
paraþii ºi 18,9 milioane lei pen-
tru investiþii noi. La capitolul de lu-
crãri la reþeaua de apã ºi canalizare,
au fost bugetate 11,3 milioane de
lei, respectiv 1 milion lei pentru
întreþinerea canalizãrii pluviale,
900.000 lei pentru reparaþii la siste-
mul de canalizare pluvialã, 1,7 mi-
lioane lei pentru cotizaþii ºi cofi-
nanþãri proiecte ºi 7,6 milioane lei
pentru investiþii noi.

Referitor la reabilitarea termicã a
blocurilor, reprezentanþii munici-
palitãþii ne-au declarat: “Linia de fi-
nanþare prin POR (n.r. Programul
Operaþional Regional) este o opor-
tunitate atât pentru cetãþeni, cât ºi
pentru oraº. Noi ne preocupãm sã

explicãm asociaþiilor de proprietari
beneficiile accesãrii de fonduri eu-
ropene pentru reabilitarea termicã
a blocurilor. Am demonstrat cã

avem competenþã în dome-
niul accesãrii de fonduri

structurale, ºtim sã ne
miºcãm rapid ºi efi-
cient. În ceea ce
priveºte costurile
pe care municipa-
litatea le acoperã

pentru blocuri le
înscrise în progra-

mul de reabilitare, Pri-
mãria finanþeazã docu-

mentaþia tehnicã ºi cota de 30,
20 sau 10 procente din lucrãri, con-
form algoritmului prevãzut de pro-
gram, în funcþie de nivelurile veni-
turilor medii ale proprietarilor.
Pânã acum, majoritatea se înca-
dreazã în 20%”.

38,5 milioane lei pentru

reabilitarea termicã

a blocurilor

Oficialii primãriei ne-au spus cã
un numãr de 1.348 de apartamen-
te de bloc vor fi reabilitate cu fon-
duri europene prin Programul
Operaþional Regional 2007-2013 în
cadrul Axei Prioritare 1 - Sprijinirea
dezvoltãrii durabile a oraºelor –

poli urbani de creºtere, Domeniul
de intervenþie 1.2 – Sprijinirea in-
vestiþiilor în eficienþa energeticã a
blocurilor de locuinte. Valoarea to-
talã a cererilor de finanþare de la
UE pentru investiþiile de reabilitare
termicã la aceste apartamente este
de aproximativ 38,5 milioane lei.
Pentru primele blocuri din acest
program este în derulare licitaþia
de lucrãri. Potrivit sursei citate,
programul de reabilitare termicã a
blocurilor cu fonduri europene va
continua ºi în noul ciclu de finanþa-
re, care a început din acest an. Pri-
mãria Arad va aloca, în bugetul
pentru acest an, 1 milion de lei
pentru realizarea documentaþiilor
tehnice pentru încã aproximativ
100 de blocuri de locuinþe, pentru
pregãtirea de noi cereri de finanþa-
re de la UE.

Gheorghe Falcã, primarul Aradu-
lui, a declarat: “România a fãcut o
greºealã în 2006 când a avut de
ales direcþia fondurilor europene,
iar pentru reabilitare termicã nu au
fost prevãzuþi bani. Ulterior, dupã
eºecul programului guvernamen-
tal, s-a reevaluat situaþia, iar în
2012, Uniunea Europeanã a accep-
tat completarea Programului
Operaþional Regional destinat
României cu o nouã linie de finan-

þare destinatã sprijinirii investiþiilor
în creºterea eficienþei energetice a
blocurilor de locuinþe. Pot sã afirm
cã am susþinut încã de la început
aceastã necesitate, iar decizia de
modificare a fost aprobatã de Co-
mitetul de Monitorizare al Progra-
mului Operaþional Regional ca ur-
mare a unei întâlniri avute cu noi,
chiar la Arad”.

Potrivit datelor furnizate de pri-
mãria Arad, sursele de finanþare
pentru investiþiile din acest an
sunt bugetul local ºi excedentul
bugetar (138,5 milioane lei), cre-
ditele externe (43,1 milioane lei),
fondurile structurale (25,9 milioa-
ne lei), transferurile (527.000 lei),
fondurile altele decât cele ale bu-
getului general (134.000 lei), ve-
niturile proprii ºi subvenþiile in-
stituþiilor (714.000 lei), fondurile
externe nerambursabile (9.000
lei).

Cele mai mari investiþii pe care
Primãria le deruleazã din fonduri
europene în afarã de reabilitarea
termicã a blocurilor sunt reþeaua
urbanã de piste pentru bicicliºti,
renovarea reþelei de distribuþie ºi
transport a energiei termice, extin-
derea reþelei de iluminat public ºi
înstalarea de panouri fotovoltaice
pentru alimentarea parþialã cu
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Pentru
asfaltarea arterelor
din oraº, primãria a

prevãzut un buget de

43,9
milioane lei.



energie a oraºului.

Falcã: “PIB-ul Aradului
s-a dublat în ultimii zece ani”

Pentru atragerea investitorilor în
Arad, municipalitatea are în plan
mãsuri care sã formeze forþa de
muncã ºi continuarea dezvoltãrii la
nivel urbanistic cu resurse din fon-
duri europene.

Primarul Gheorghe Falcã a decla-
rat: “În primele douã mandate la
primãrie, o prioritate strategi-
cã a fost stabilirea unui parte-
neriat eficient cu investitorii
pentru dezvoltarea economicã
a oraºului. Astãzi, Aradul a
ajuns la un maxim economic.
În ultimii 10 ani, PIB-ul Aradu-
lui s-a dublat, suntem în topul
exportatorilor, avem un export
de douã ori mai mare decât ju-
deþul Cluj, care este de douã
ori mai mare decât noi. Este
greu de gãsit un alt oraº din
România cu o dinamicã ase-
mãnãtoare, mai ales dacã þinem
cont cã în acest interval am traver-
sat ºi o perioadã de crizã naþionalã
ºi globalã”.

Edilul susþine cã aceastã creºtere
a fost rezultatul unor acþiuni locale,
de la viabilizarea unor zone perife-
rice, transformate în zone indu-
striale, la lobby-ul pentru finaliza-
rea autostrãzii Arad-Timiºoara ºi de
la antrenarea unui aparat birocra-
tic prietenos pânã la celeritate în

luarea deciziilor normative ºi exe-
cutive în sprijinul investitorilor.
“Avem în Arad mai multe locuri de
muncã decât înainte de 1989, peste
66 de mii, iar ºomajul este sub 2%“,
a completat domnia sa.

Stadionul UTA, modernizat
cu 32,7 milioane lei

Stadionul Municipal “Francisc
Neumann” UTA va f i renovat
printr-o investiþie a Primãriei Arad,

potrivit datelor de pe site-ul insti-
tuþiei. Constructorii au luat în pri-
mire obiectivul ºi, pentru început,
au demontat instalaþiile actuale
pentru a face loc utilajelor de ºan-
tier ºi noilor echipamente. Echipa-
mentele care vor fi demontate vor
fi folosite pentru dotarea altor
baze sportive ale municipalitãþii.

Dupã finalizarea lucrãrilor, arena
va avea 12.584 de locuri cu tribune
acoperite integral, 15 puncte de
acces, iar sub peluza sud va exista

un mini-hotel destinat cazãrii pe
termen scurt a echipei oaspete ºi a
personalului auxiliar.

Contractul de execuþie a proiec-
tului a fost încheiat cu firma Teh-
nodomus SA Arad, care a câºtigat
licitaþia cu o ofertã în valoare de
32.733.275 lei, cu TVA inclus, iar lu-
crãrile vor dura 36 de luni.

Tramvaie noi în valoare
de 8,1 milioane euro

Pe 13 iunie, Primãria Arad a
încheiat contractul de achiziþie
pentru ºase tramvaie noi, cu fi-
nanþare prin credit acordat de
Banca Europeanã pentru Re-
construcþie ºi Dezvoltare. Con-
tractul în valoare de 8,1 milioa-
ne euro, cu TVA inclus, a fost
semnat de primarul Gheorghe
Falcã ºi de directorul general
al companiei Astra Vagoane
Cãlãtori SA Arad, Gheorghe
Sârbu. Cele ºase tramvaie vor
fi livrate în termen de 42 de

sãptãmâni de la data semnãrii con-
tractului.

Municipiul Arad ºi Banca Euro-
peanã pentru Reconstrucþie ºi Dez-
voltare colaboreazã activ în dome-
niul modernizãrii transportului pu-
blic încã din 2005, când a fost de-
marat proiectul Transport Urban în
Municipiul Arad – „Reabilitarea li-
niilor de tramvai ºi a drumurilor pe
axa principalã Nord-Sud a munici-
piului Arad”. Primele douã etape

ale proiectului au avut în vedere
modernizarea infrastructurii ºi spo-
r i rea ef ic ienþei servic i i lor de
transport, iar cea de-a treia etapã vi-
zeazã achiziþia a ºase tramvaie
moderne.

6,8 milioane lei pentru o
pistã de biciclete pe faleza
Mureºului

Lucrãrile de amenajare la pista de
biciclete dintre cartierul Micãlaca
ºi Pãdurea Ceala au început în luna
martie, conform datelor primãriei.
În cadrul lucrãrilor care vor dura
doi ani, vor fi amenajate piste de
cicliºti pe faleza Mureºului în lungi-
me totalã de aproximativ 12 km. La
ieºirea din cartierul Alfa vor fi crea-
te douã trasee de acces în pãdurea
Ceala, unul pe malul Mureºului ºi
celãlalt spre strada Bodrogului în
zona Aeroport.

De asemenea, pe traseul pistelor
va fi reabilitat sistemul de iluminat
public pe o lungime de 2,6 km. Va-
loarea contactului de lucrãri înche-
iat prin licitaþie, în luna ianuarie,
este de 6,8 milioane lei, finanþarea
fiind de la bugetul local.

55

“România a fãcut o
greºealã în 2006 când
a avut de ales direcþia
fondurilor europene,
iar pentru reabilitare
termicã nu au fost
prevãzuþi bani", a
declaratGheorgheFalcã,
primarul Aradului.

milioane euro pentru
pentru ºase tramvaie

noi, cu finanþare
prin credit acordat de

Banca Europeanã pen-
tru Reconstrucþie ºi

Dezvoltare.

8,1
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În paralel cu lucrãrile la acest
prim traseu, primãria deruleazã
procedurile pentru licitaþia de rea-
lizare a reþelei de 122 km de piste
care vor acoperi întreg municipiul
Arad, potrivit sursei citate. Reþeaua
urbanã de piste pentru cicliºti este
finanþatã de Uniunea Europeanã în
cadrul Programului Operaþional
Regional 2007-2013, contractul de
finanþare în valoare de 6,5 milioa-
ne de euro fiind semnat la sfârºitul
anului trecut.

Complexul “Curcubeu” a
fost modernizat cu fonduri
europene

Primãria Arad a mai atras fonduri
europene în valoare de peste
400.000 lei pentru modernizarea
Complexului de educaþie intercul-
turalã pentru copii ºi tineret “Cur-
cubeu”, proiect realizat în cadrul
Programului Operaþional Regional
2007-2013, conform datelor oferi-
te de primãrie. Fondurile au fost
utilizate pentru reabilitarea termi-
cã ºi dotarea clãdirii pentru a efi-
cientiza costurile de funcþionare, a
creºte capacitatea complexului ºi a

permite diversificarea serviciilor
sociale oferite.

Primãria Arad a investit 4,2 mi-
lioane lei, cu TVA inclus, pentru lu-
crãrile la parcul de copii care a fost
realizat pe malul Mureºului în zona
Micãlaca, potrivit informaþiilor mu-
nicipalitãþii. Lucrãrile au început în
toamna anului trecut cu amenaja-
rea infrastructurii (alei pietonale,
instalaþii de irigat ºi iluminat etc.).
Noul parc pentru copii, cu o supra-
faþã de peste 17.000 mp, a primit
numele “Aventura Voinicilor” ºi a
fost dat în folosinþã pe 1 iunie, cu
ocazia Zilei Internaþionale a Copii-
lor.

Proiectul de reabilitare a clãdirii
Colegiului Naþional “Moise Nicoa-
rã” a fost realizat de municipalitate
cu fonduri europene ºi a vizat nu
numai lucrãrile de reabilitare ºi pu-
nere în valoare a edificiului monu-
ment istoric, ci ºi asigurarea de
echipamente ºi sisteme informati-
ce pentru modernizarea procesu-
lui educaþional, conform datelor
de pe site-ul primãriei.

Salã de sport de 2,3

milioane lei la arena Gloria

Primãria Arad a construit o salã
de sport la arena Gloria, care a fost
predatã Clubului Sportiv Munici-
pal. Sala este proiectatã pentru ac-
tivitatea secþiilor de gimnasticã ºi
gimnasticã ritmicã, dar dispune ºi
de dotãri pentru sportivii de la at-
letism, potrivit informaþiilor oferite
de municipalitate.

“Este o nouã investiþie pe care am
fãcut-o pentru susþinerea sportului
arãdean ºi o dovadã a preocupãrii
noastre constante pentru dezvol-

tarea bazelor sportive din munici-
piul Arad”, a declarat primarul
Gheorghe Falcã.

La rândul sãu, directorul Clubului
Sportiv Municipal Arad, Viorel Pãl-
tineanu, a spus: “Investiþia primã-
riei creeazã cele mai bune condiþii
pentru pregãtirea gimnaºtilor
noºtri. Echipamentele sunt de cel
mai înalt nivel competiþional ºi
sperãm cã rezultatele sportive sã
fie tot mai bune de acum înainte”.

Investiþia în valoare de 2,3 milioa-
ne de lei a fost realizatã de munici-
palitate din bugetul local. Obiecti-

vul construit cuprinde o salã de
gimnasticã de 503,5 metri pãtraþi,
o salã de forþã de 102 metri pãtraþi,
corp de vestiare cu salã de prim
ajutor ºi control-antidoping, ve-
stiare pentru gimnaºti, antrenori,
arbitri, pentru oficialii din competi-
þii ºi, separat, vestiare pentru spor-
tivii de la atletism, toate dotate cu
grupuri sanitare ºi duºuri, precum
ºi spaþii utilitare (magazie, centralã
termicã).

Investiþii

Peste 48 de milioane euro pentru retehnologizarea

CET Arad

Primãria Arad a investit peste 48 de milioane de euro pentru re-
tehnologizare la CET, o parte din finanþare fiind asiguratã prin
sistemul cu “certificate verzi”, potrivit datelor municipalitãþii.
“Prin acest program de retehnologizare a CET, costurile de
producþie a energiei termice vor scãdea la jumãtate,
ajungând la aproximativ 16 euro/Gcal faþã de 30-32 în pre-
zent“, promite primarul Gheorghe Falcã.

Strada Câmpul
Liniºtii, reabilitatã

cu un milion
de lei

Primãria Municipiului Arad a fi-

nalizat reabilitarea strãzii

Câmpul Liniºtii, lucrare în valoa-

re de un milion de lei, realizatã

din bugetul local. Oficialii pri-

mãriei susþin cã, din acest an,

traficul de pe aceastã stradã va

avea acces direct la ºoseaua de

centurã din nordul Aradului

(DN7) prin deschiderea noii Le-

gãturi rutiere, realizatã cu fon-

duri europene în cadrul Progra-

mului Operaþional Regional

2007-2013.

Primarul Gheorghe Falcã a

anunþat cã, în acest an, au fost

alocate fonduri în valoare de 4

milioane lei pentru amenajarea

unei treceri la nivel cu liniile fe-

rate care traverseazã strada

Câmpul Liniºtii (o linie CFR ºi

cinci linii uzinale). “Vom avea

astfel cea de-a noua arterã de

acces de pe centurã în munici-

piu, ceea ce va degaja zona UTA

ºi strada Poetului de traficul

greu”, a precizat edilul Aradului.


